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Nieuwsbrief	Natura	2000
Engbertsdijksvenen
In	deze	nieuwsbrief	lees	je	dat…
…	de	resultaten	van	de	leefbaarheidsscan	binnen	zijn

...	de	sloten	rondom	Bavesbeekweg	en	Oude	Hoevenweg	weer	schoon	zijn

...	er	een	animatievideo	over	hoogveen	door	provincie	Overijssel	is	gemaakt

...	Staatsbosbeheer	deze	zomer	niet	start	met	natuurherstelmaatregelen	in	het

gebied

...	broedsel	kraanvogel	helaas	is	mislukt

...	er	een	plan	is	om	werkunits	te	plaatsen	in	het	gebied

...	verwijderen	van	bomen,	bosopslag	en	vervolg	beheer	na	het	broedseizoen	wordt

hervat

...	er	nog	van	alles	in	de	pijpleiding	zit	aan	ontwikkelingen!

De	resultaten	van	de	enquête
zijn	binnen

In	januari	vroegen	we	jullie	om	de	leefbaarheidsscan
in	te	vullen.	Met	de	enquête	vormen	we	een	beeld
hoe	bewoners	en	ondernemers	de	impact	ervaren
van	het	Natura2000-project	op	hun	leefbaarheid.	We
mogen	concluderen	dat	de	opkomst	van	de	scan	zeer	goed	was.

37	ondernemers	en	453	in-	en	omwonenden	vulden	de	enquête	in.	We	willen	jullie
hartelijk	bedanken	voor	het	invullen,	het	meedenken	en	alle	meningen.	Tijdens
uitvoering	van	de	maatregelen	en	na	realisatie,	voeren	wij	een	soortelijke	scan	uit
om	de	trend	in	leefbaarheid	vast	te	kunnen	stellen	en	hier	concrete	maatregelen
aan	te	verbinden.

De	resultaten	delen	we	na	de	BAC-vergadering	van	eind	juni	2022	met
jullie.

Voordat	we	een	publieksvriendelijke	versie	van	het	rapport	maken	om	met	jullie	te
delen,	bespreken	we	de	resultaten	eerst	in	de	klankbordgroep	en	tijdens	de	BAC-
vergadering	eind	juni.

De	sloten	rondom	Bavesbeekweg	en	Oude
Hoevenweg	zijn	weer	schoon

Goed	nieuws!	Van	februari	tot	en	met	mei	heeft	aannemer	Dekker	uit
Vriezenveen	verschillende	sloten	rondom	de	woningen	aan	de
Bavesbeekweg	en	Oude	Hoevenweg	opgeschoond.	Ook	zijn	er	diverse
duikers	op	de	juiste	diepte	gelegd	of	vervangen.	De	laatste
werkzaamheden	voert	Dekker	in	mei	uit.

Minder	vochtproblemen	bij	de	woningen	voor	nu	én	de	toekomst
Met	het	opschonen	van	deze	sloten	verwachten	wij	in	de	huidige	en	toekomstige
situatie	minder	vochtproblemen	bij	de	woningen.	In	februari	hebben	de	bewoners
rondom	de	Bavesbeekweg	de	positieve	effecten	al	mogen	ervaren.

Door	de	werkzaamheden,	in	combinatie	met	de	hevige	buien	in	februari,	heeft	de
duiker	onder	het	Geesterens	stroomkanaal	verstopt	gezeten.	Dit	heeft	tot	overlast
geleid	bij	de	bewoners.	Waterschap	Vechtstromen	heeft	dit	opgelost	en	gaat
maatregelen	nemen	om	dit	in	de	toekomst	te	voorkomen.	Onder	andere	door	het
plaatsen	van	een	rooster	voor	de	duiker,	waardoor	de	duiker	niet	meer	verstopt
raakt.

We	adviseren	slooteigenaren	om	zelf	de	sloten	jaarlijks	goed	schoon	te
houden
Op	deze	manier	zorgen	we	samen	voor	een	goede	afvoer	van	te	veel	water.

Animatievideo	provincie
Overijssel	vertelt	je	meer
over	Hoogveen

Overijssel	kent	5	hoogveengebieden:
Wierdense	Veld,	Engbertsdijksvenen,
Aamsveen,	Haaksbergerveen	en	Witte	Veen.
Bijzondere	natuurgebieden	die	we
beschermen	tegen	verdroging.	Wat	is
hoogveen	eigenlijk	en	waarom	is	het
belangrijk	dat	het	behouden	blijft?	Je	ziet	én
hoort	het	in	deze	animatie.

Staatsbosbeheer	start	deze
zomer	niet	met
natuurherstelmaatregelen	in
Engbertsdijksvenen	en	wacht
uitspraak	Raad	van	State	af

De	Raad	van	State	(RvS)	beoordeelt	op	dit	moment	meerdere	beroepen	tegen	het
Provinciaal	Inpassingsplan	(PIP)	interne	maatregelen	Engbertsdijksvenen	en	de
ontgrondingsvergunning.	Deze	beroepen	werden	vorig	jaar	ingesteld	door
betrokkenen	die	zorgen	hebben	over	de	mogelijke	effecten	van	de	werkzaamheden
op	de	natuur	en	gronden	buiten	het	natuurgebied.	In	afwachting	van	de	behandeling
schorste	de	RvS	vorig	jaar	het	PIP	en	de	ontgrondingsvergunning,	zodat	daar	nog
geen	gebruik	van	mag	worden	gemaakt.	De	uitspraak	van	de	RvS	wordt	vanaf	juni
verwacht.

Staatsbosbeheer	reageert	als	volgt:	'We	vinden	het	jammer	dat	we	ook	deze	zomer
niet	kunnen	starten	met	de	uitvoering	van	de	natuurherstelmaatregelen	in	dit
gebied.	Voor	de	natuurwaarden	is	het	van	belang	om	het	water	in	het	gebied	vast	te
houden	en	verdere	achteruitgang	te	stoppen.	Uiteraard	weegt	het	belang	van	de
omgeving	zwaar.	We	wachten	de	uitspraak	van	de	RvS	af.'

De	verwachting	is	dat	het	Integraal	Definitie	Ontwerp	(IDO)	in	de	zomer
klaar	is
Hoewel	op	dit	moment	de	uitvoering	van	het	kadeherstel	en	het	dempen	van	sloten
stilligt,	is	het	bouwteam	wel	verder	gegaan	met	het	IDO	voor	de	interne
maatregelen.	Het	IDO	maakt	duidelijk	waarom	zij	op	bepaalde	locaties,	bepaalde
werkzaamheden	willen	uitvoeren.

Nieuws	uit	de	natuur:	Broedsel
kraanvogel	helaas	weer	mislukt

Boswachter	ecologie	Rick	de	Ruiter	kwam	een	tijd
geleden	met	het	goede	nieuws	dat	er	weer	een
broedsel	van	de	kraanvogel	was	gevonden	ten
zuidoosten	van	de	hoogveenkern.	Na	jaren	van	droge
omstandigheden	zag	het	er	een	stuk	rooskleuriger	uit	dat	het	dit	keer	tot	een	succes
zou	worden.	‘Kraanvogels	hebben	normaliter	1	legsel	per	jaar	met	meestal	2
eieren.	Maar	helaas	bleek	aan	het	eind	van	de	broedperiode	van	30	dagen	dat	het
niet	gelukt	was	om	de	eieren	uit	te	broeden.	Wat	precies	de	oorzaak	is,	is	moeilijk	te
verklaren,’	zegt	Rick.

Sinds	2001	broedt	de	kraanvogel	ook	in	Nederland
Het	eerste	paar	kraanvogels	broedde	in	het	Fochteloërveen.	Rick	zegt	verder	dat
inmiddels	het	aantal	landelijk	is	gegroeid	naar	46	broedparen	in	2021.	‘Noord-
Nederland	herbergt	het	merendeel,	maar	ook	in	het	midden	en	zuiden	van	het	land
broeden	de	kraanvogels	steeds	vaker.	Maar	in	de	Engbertsdijksvenen	blijkt	het	op
de	een	of	andere	manier	moeizaam	te	gaan	om	de	eieren	succesvol	uit	te	broeden.'

Weet	je	niet	hoe	een	kraanvogel	klinkt?	Luister	het	hier!

We	zijn	van	plan	om	werkunits	te
plaatsen	in	Engbertsdijksvenen

Hoewel	de	uitvoering	voor	herstel	en	aanleg	van
kades	en	dempen	van	sloten	stilligt,	gaat	het
ontwerpen	door.	Hiervoor	overlegt	Staatsbosbeheer
dagelijks	met	het	bouwteam	Roelofs-Oosterhuis.	Om
de	kwaliteit	van	het	werk	zo	hoog	mogelijk	te	houden,	is	het	handig	om	het	overleg
zo	dicht	mogelijk	bij	het	natuurgebied	te	doen.	De	overleggen	vinden	nu	plaats	in
Dorpshuis	t'Haarschut	(hartelijk	dank	dat	dit	mogelijk	is).

We	zijn	van	plan	om	werkunits	te	plaatsen	bij	de	werkschuur	zuidelijk	van
de	Dooze
De	werkunits	zijn	containers	van	3x8	meter	die	we	tijdelijk	op	de	plaats	kunnen
zetten.	En	later	eenvoudig	kunnen	verwijderen	zonder	het	gebied	aan	te	tasten.	Het
geeft	Staatsbosbeheer	en	het	bouwteam	voldoende	werkplekken.	De	ruimte	is
ook	bedoeld	om	later	de	ontwerpen,	kaarten	en	foto’s	te	kunnen	laten	zien,	zodat
bezoekers	een	beeld	krijgen	bij	de	plannen	voor	het	natuurgebied
Engbertsdijksvenen.	En	mocht	de	schop	echt	in	de	grond	gaan?	Dan	kunnen	we
deze	unit	ook	als	directieruimte	gebruiken.	De	units	zullen	we	bij	de	werkschuur	van
Staatsbosbeheer	plaatsen.

Voor	de	werkunits	hebben	we	een	omgevingsvergunning	nodig
Het	plan	is	er,	de	vergunning	nog	niet.	Hiervoor	zijn	de	volgende	stappen	belangrijk.
We	zetten	ze	voor	u	even	op	een	rij:

Staatsbosbeheer	vraagt	een	omgevingsvergunning	aan	bij	gemeente
Twenterand
De	gemeente	publiceert	in	de	week	van	23	mei	dit	als	melding	in	De	Toren	en
De	week	van	Twenterand
De	verwachting	is	dat	in	de	week	van	18	juli	het	besluit	valt	of	de	gemeente
hiervoor	toestemming	verleent	(proces	van	8	weken)	en	wordt	de	vergunning
gepubliceerd
Er	is	tot	29	augustus	(6	weken)	de	tijd	om	bezwaar	te	maken	op	het	plan

Na	het	broedseizoen	gaan	we
verder	met	het	verwijderen	van
bomen,	bosopslag	en	het
vervolg	beheer

Niet	alleen	door	de	seizoenen	maar	ook	door	het
werk	dat	we	verzetten,	komt	Engbertsdijksvenen	er
anders	uit	te	zien.	Door	het	verwijderen	van	bomen
en	bosopslag	krijgt	het	landschap	op	bepaalde
plekken	een	open	aanblik.	Dit	is	niet	geheel	nieuw:
voor	een	groot	deel	is	dit	de	afgelopen	jaren	al	in	hoogveengebied	gedaan.

Door	het	werk	zorgen	we	ervoor	dat	de	grond	zoveel	mogelijk	water
vasthoudt	
Belangrijk!	Aangezien	berken	per	dag	tot	wel	honderden	liters	water	kunnen
verdampen.	Water,	dat	juist	hard	is	nodig	om	het	hoogveengebied	te	herstellen.	Bij
sommige	delen	was	het	onduidelijk	waar	de	kades	kwamen.	Nu	is	er	meer	kennis,
waardoor	we	op	sommige	plekken,	zoals	het	zuidelijke	deel	van	de	Oude	Leijdijk,
nog	moeten	kappen.	Natuurlijk	overleggen	we	onze	aanpak	met	de	omwonenden.

We	organiseren	een	inloopbijeenkomst,	nadat	we	met	de	omwonenden
hebben	gesproken
Is	er	een	datum	bekend?	Dan	delen	we	deze	via	de	nieuwsbrief,	website	en	lokale
media.	Goed	om	te	weten:	aannemer	Fuhler	is	sinds	2018	al	begonnen	met	het
verwijderen	van	bos	en	bosopslag.	En	blijft	het	natuurgebied	tot	drie	jaar	na	de
werkzaamheden	beheren	op	de	delen	die	al	zijn	gekapt.	En	waar	de	opslag	is
verwijderd.	Zo	wordt	voorkomen	dat	nieuwe	uitlopers	en	opslag	ontstaat.

Nieuwsbulletin:	Wat	zit	er	nog	in
de	pijpleiding?

Sweco	start	gesprekken	met	woningeigenaren
langs	de	Oude	Hoevenweg
De	weken	hiervoor	spraken	zij	al	met
woningeigenaren	aan	de	Bavesbeekweg.	Ze
bespraken	en	inventariseerden	de	huidige	staat	van	de	woningen.	Iedere
bewoner	krijgt	van	Sweco	hier	een	rapport	van.

De	datum	voor	de	informatiebijeenkomst	Bavensbeekweg	is	nog	niet
bekend
Tijdens	de	informatiebijeenkomst	bespreken	we	de	inrichtingsmaatregelen,	zoals	de
kade,	slenk	en	ontwateringsmiddelen	rondom	de	woningen	van	de	Bavesbeekweg.
We	verwachten	in	mei	een	uitnodiging	te	sturen.

We	doen	onderzoek	naar	de	maaiveldhoogtes	bij	de	Bavesbeekweg	en
Gravenlandweg
De	afgelopen	week	hebben	we	ten	zuiden	van	de	Gravenlandweg	en	bij	de
Bavesbeekweg	gemeten	wat	de	exacte	maaiveldhoogte	is.	Ten	zuiden	van	de
Gravenlandweg	doen	we	dit	om	de	effecten	en	maatregelen	goed	in	beeld	te
krijgen.	Bij	de	Bavesbeekweg	doen	we	dit	om	de	ligging	van	de	slenk	te	bepalen
langs	de	meest	laag	gelegen	punten.	Door	de	metingen	kunnen	we	beter	bepalen
hoe	we	het	water	moeten	afvoeren	tijdens	piekperioden	en	wat	het	effect	op	het
grondwater	is.

Meer	informatie	op	www.engbertsdijksvenen.nl

Europees	Landbouwfonds	voor	Plattelandsontwikkeling:
Europa	investeert	in	zijn	platteland

Wat	is	Natura	2000?

Overijssel	telt	24	natuurgebieden	die	zo	bijzonder	zijn,	dat	ze	zijn	aangewezen	als
Natura	2000-gebied.	Het	Natura	2000-programma	stelt	ons	in	staat	om	samen	te
werken	aan	het	behoud	en	herstel	van	kwetsbare	natuur.	Dat	is	geen	luxe,	maar
pure	noodzaak.	Provincie,	andere	overheden	en	natuur-	en	belangenorganisaties
hebben	een	gezamenlijke	verantwoordelijkheid	om	de	kwaliteit	van	het	leefgebied
van	zeldzame	dieren	en	planten	te	verbeteren,	voor	nu	en	in	de	toekomst.	Met
maatwerk	maken	we	de	natuur	veerkrachtig	en	weerbaar	tegen	invloeden	van
buiten,	zoals	verdroging	en	de	uitstoot	van	stikstof.	Meer	informatie	hierover	vindt	u
op:	www.overijssel.nl/natura2000

Programma	Ontwikkelopgave	Natura	2000
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